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 الملخص:
هدفت الدراسة الى تعرف اجر استخدام استراتيذية التعلم التخيلي في تيهية ناراة اتخاذ القرار هالسس بالمسؤهلية  

(، هاستخدم البازث الميهخ شبه 2017/2018لحاىي )الفصل الدراسي الدى طلاب الصف العاشر الاساسي في الاردن خلال 
( طالباى درى توزىعهم بالتساهو على نذهوعتيو تذرىبية درست باستخدام 60التذرىبي هبلغت عيية الدراسة )

ام استراتيذية التعلم التخيلي هنذهوعة ضابطة درست بالطرىقة الإعتيادىة، هأعد البازث دليلاى للتدرىس باستخد
استراتيذية التعلم التخيلي هنقياسي نهاراة اتخاذ القرار هنهاراة السس بالمسؤهلية هتم التأكد نو صدق المقياسيو 
هجباتهها ،هاظهرة ىتائخ الدراسة هدود اجر لاستخدام استراتيذية التعلم التخيلي في تيهية نهاراة اتخاذ القرار 

هاهصت الدراسة بذهلة نو التوصياة نيها ضرهرة استخدام هالسس بالمسؤهلية هلصالر المذهوعة التذرىبية 
 استراتيذية التعلم التخيلي في التدرىس.

 

 التعلم التخيلي، اتخاذ القرار، الحس بالمسؤولية، الصف العاشر الاساسي. كلمات مفتاحية:  

The effect of teaching history using imagination strategy on the development of decision-
making, responsibility, of the tenth grade students in Jordan 

Abstract: 
The study aimed to identify the effect of using the imaginative learning strategy in the development 

of decision-making and sense of responsibility among the tenth grade students in Jordan during the 

second semester (2017/2018). The researcher used the semi-experimental method. The sample of 

the study was 60 students, Experimental study using the imaginative learning strategy and a control 

group studied in the usual way. The results of the study showed an impact on the use of the strategy 

of imaginative learning in the development of decision-making skills and sense of responsibility for 

the benefit of the experimental group. The study recommended a number of recommendations, 

including the need to use strategy Imaginary learning in teaching.  

 

Keywords:  Imaginary Learning, Decision Making, Sense of Responsibility, tenth grade students. 
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